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Noví kněží v Roce
eucharistie

Dne 21. května vysvětil biskup
Javier Echevarría v bazilice Sv.
Evžena v Římě 42 nových kněží
prelatury Opus Dei. Noví kněží
pocházejí z Argentiny, Belgie,
Filipín, Francie, Guatemaly,
Chile, Itálie, Kolumbie, Mexika,
Nigérie, Spojených států a
Španělska. Následuje shrnutí
prelátovy homilie „Buďte
kněžími v lásce Kristově,“ a
stručné rozhovory s několika z
nových kněží.



13.11.2005

Na začátku své homilie prelát
připomněl „jak často nám náš
milovaný Jan Pavel II. připomínal, že
eucharistie a kněžství se narodily
společně v jeruzalémském večeřadle
o Zeleném čtvrtku.“ Podobně
Benedikt XVI., dodal, upozorňoval na
„prozřetelnostní shodu,“ že jeho
Petrská služba začala během Roku
eucharistie.

„Drazí kněží, vždy pamatujte na to,
že dar a povinnost slavit eucharistii,
které vám Náš Pán dnes uděluje,
představují velmi velkou
zodpovědnost. Občas vám přijde na
mysl, že jste jen ubozí lidé, a je to
pravda. To jsme všichni. Ale nebojte
se. Bůh, který vás povolal, vám také
nabízí svoji pomoc, abyste byli
svatými kněžími – kněžími
zamilovanými do Krista a oddanými



spáse všech duší, plně k dispozici
potřebám apoštolátu.“

Prelát pokračoval povzbuzováním
nových kněží, aby následovali
příkladu sv. Josemaríe, který se rád
představoval jako „kněz Ježíše
Krista,“ který je rovněž „hříšník,
který bláznivě miluje Krista.“ Tito
dva, dodal prelát, jsou v dokonalé
harmonii, protože s ničím
nesrovnatelná důstojnost kněze je,
jak učil náš zakladatel, velký dar
slučitelný s naší vlastní
bezvýznamností.

Biskup Echevarría vysvětlil, že „kněz
je pro eucharistii v církvi a službu
církvi.“ Tudíž, „pokud není v plném
společenství se Svatým Otcem a jeho
ordinářem, nemůže kněz poskytovat
skutečnou církevní službu.“

Během několika uplynulých týdnů,
připomněl biskup, bylo toto
společenství v Římě a v celém světě
potvrzeno: „Církev všude na světě



byla shromážděna kolem Jana Pavla
II. v jeho dojemném rozloučení a
potom kolem Benedikta XVI. Církev
se nikdy nejevila tak živá, jako v
těchto posledních dnech, tak
pobízena Duchem svatým. Je
povinností každého, kněží na prvním
místě, zajistit, aby toto cenné dědictví
nebylo ztraceno, ale vytrvale
posilováno. Z tohoto emocionálního
a účinného soustředění společenství
katolíků kolem náměstka Kristova
vzejde velké dobro pro církev a pro
celý svět.“

Prelát zakončil úvahou o
mariánském aspektu kněžství, který
je založen na skutečnosti, „že Kristus
Vykupitel (jehož místo my kněží
zaujímáme) není abstrakce, ale
konkrétní osoba – věčný Syn Boží,
narozený v čase z konkrétní ženy,
Panny Marie, jejíž krev koluje v jeho
žilách.“



Z tohoto důvodu „musíme vzít za své,
podle příkladu Jana, že nám jeden
Kristus dal Matku.“ Jak Jan Pavel II.
zdůrazňoval, „Marie je přítomná s
církví a jako Matka církve je
přítomná ve všech našich slaveních
eucharistie.“ Jako „církev a
eucharistie jsou synonyma, může být
totéž řečeno o Marii a eucharistii.
Zvláštní vztah kněze k eucharistii v
sobě zahrnuje jeho zvláštní vztah k
Marii.“

Kolem 3 000 příbuzných a přátel
doprovázelo nové kněze během
obřadu a aplaudovalo jim během
závěrečného procesí. Mezi těmi, kdo
se zúčastnili mše, byla rovněž
popová kapela “Druhý,” jejíž
kytarista je bratrem jednoho z
nových kněží, José María Guiraa,
také kytaristy.

Prelát pozdravil rodiny kněží a
požádal je, aby se za ně hodně
modlili: „Teď budou potřebovat vaše



modlitby více, než kdy jindy.“
Současně dodal, že „děkujeme Bohu,
který nepřestane podpírat Kristovy
služebníky, a naléhavě ho prosíme,
aby poslal více kněží do celého
světa.“

Don Jorge a Otec Anthony, dva z
nových kněží

Jorge Llop, jeden z nově
vysvěcených, je 46-letý baskický
inženýr, který má od mládí velký
zájem o ruskou literaturu a sport.
Před několika lety trpěl těžkou
nemocí, která ho přinutila strávit
několik měsíců v nemocnici: „Prelát
Opus Dei mi během toho dlouhého
zotavování napsal tucet
nezapomenutelných dopisů. Stále se
staral o to, jak se mi daří.“ Tato
zkušenost Donu Jorgovi pomohla
pochopit, že „každá událost, i ta
nejbolestivější, je částí Božího plánu
pro každou osobu. To nám
usnadňuje objevit její význam, který



je přesně tentýž, jako význam, který
dal Ježíš svému utrpení. Tajemství
kříže každého z nás má být
pochopeno uvnitř tajemství Kříže.“

Anthony Babafemi Ogunsanya, další
z nových kněží, se narodil před 33
lety v Lagosu v Nigérii
anglikánskému otci a katolické
matce. „Sv. Josemaría Escrivá, který
hrál v mém životě rozhodující roli,
řekl, že 90 % svého povolání dlužíme
svým rodičům, a že vůči nim máme
velký dluh vděčnosti.“

Dalším z nově ordinovaných je
editor webové stránky
www.opusdei.org

Juan Carlos Ibarra, mexický novinář
a zkušený webmaster, spojoval svá
teologická studia v Římě od roku
1998 s pozicí generálního editora této
stránky. Nyní si přeje připomenout
čtenářům, že „noví kněží se budou
opírat o pomoc vašich modliteb!“



Když byl dotázán na svoji editorskou
práci, Don Juan Carlos odpověděl:
„Byla to velmi bohatá zkušenost.
Proměnlivost internetu vyžaduje
spoustu kreativity v předávání
poselství Opus Dei a novinek o církvi.
Vyzkoušeli jsme všechno a učili jsme
se z úspěchů a nezdarů. Hodně
povzbuzení jsme získali ze zpráv,
které nám poslali čtenáři. Během
roku 2003 nám lidé z více než 70
zemí poslali 15 000 zpráv o všech
možných věcech, ale převážně
otázky o Katolické církvi a o Díle,
svědectví víry, příběhy o milostech
získaných skrze přímluvu Sv.
Josemaríe a prosby o modlitby. Jedna
zpráva mi vystupuje z paměti: Mladá
osoba z Pekingu, která patří k čínské
’podzemní katolické církvi’, nás
prosila o modlitbu, aby poznala, jak
zůstat věrná víře a papeži.“

Od Jana Pavla II. k Benediktu XVI.



Dne 5. dubna se Otec Anthony
Babafemi jako jáhen zúčastnil
přenesení rakve Jana Pavla z
Klementinské haly do Baziliky sv.
Petra a tak „viděl papeže zblízka,
doprovázel ho, modlil se
mimořádným způsobem uprostřed
zástupu, který zaplnil náměstí. To
bude jedna z nejsilnějších
vzpomínek, které si odnesu z Říma s
sebou.“

„Poslední dny Jana Pavla II. mi daly
velkou lekci o tom, co znamená být
knězem,“ dodává Don Juan Carlos.
„Cítím také zvláštní závazek modlit
se za Benedikta XVI. V den ‘bílého
kouře’ jsem byl s přítelem, který před
několika lety ztratil zrak. Řekl mi, že
během těchto uplynulých týdnů
několikrát přišel na Náměstí sv. Petra
a že přebývání s tolika modlícími se
lidmi na tomto místě mu pomohlo
pochopit, že ‘Církev je živá.’“ Tato
zkušenost proměnila jeho deziluzi z
víry v naději. Během Benediktovy



homilie v den, kdy začal jeho
pontifikát, zůstala ve mně tato slova
hluboce vryta: ‘Církev je živá.’´Díky
tomu cítím zodpovědnost
spolupracovat s naším novým
papežem na předávání této vitality
každému, koho cestou potkám.
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